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برنده جایزه اصلی موسسه بین المللی موسیقی 
آقاخان معرفی شد

یک عمر فعالیت هنری 
محمدرضا شجریان 

محمدرضا شجریان اســتاد صاحب نام آواز 
ایرانی جایزه ویژه یک موسســه فرهنگی بین 
المللی را بخاطــر یک عمر فعالیــت هنری و 
مشارکت مســتمر در شــکل دادن به میراث 

موسیقی جهانی، از آن خود کرد.
 Aga(موسسه بین المللی موسیقی آقاخان
Khan Development Network( کــه 
قرار است روز ۱۳ فروردین جاری در مراسمی در 
لیسبون پایتخت پرتغال ، جایزه استاد شجریان 
را به وی اعطا کند، روز جمعه با انتشار گزارشی 
در پایگاه اینترنتی خود، این هنرمند را استادی 
بی بدیل در عرصه موسیقی دانست که علاوه بر 
داخل ایران در موســیقی جهانی هم تاثیر گذار 

بوده است.
ایــن موسســه بین المللــی به تعــدادی از 
هنرمندان و اســاتید موســیقی از کشورهای 
مختلف جوایــزی اعطا خواهد کــرد اما جایزه 
اصلی و ویژه این موسسه به استاد شجریان تعلق 

می گیرد.
جایزه ویژه موسسه آقاخان که امسال به استاد 
شــجریان تعلق گرفت، معتبرترین جایزه این 
موسســه بین المللی بوده که در کنار جوایزی 
همچــون 'آمــوزش' ، 'خلاقیت و نــوآوری' و 
'حفاظت و احیای میراث موســیقی' هر ســاله 
به مهمترین و تاثیرگذارترین شــخصیت های 

موسیقی جهان اعطا می شود.
قرار اســت در روزهای ۱۱ تــا ۱۳ فروردین 
ماه جاری، بخش نهایی رقابت های موســیقی 
موسسه آقاخان در پایتخت پرتغال برگزار و در 
روز پایانی، با اعطای جوایزی از برگزیدگان تقدیر 

شود.
در این مســابقه ۱۴ شرکت کننده با یکدیگر 
رقابــت خواهنــد کــرد، از ایران نیز شــرکت 
کننده هایی از جمله شــاهو عندلیبی در رشته 
'نی ایرانی'، آرش محافظ دررشته 'سنتور' و رضا 
پرویز زاده در رشــته ' کمانچه' حضور خواهند 

داشت. 
 ،)AKMI( موسســه موســیقی آقاخــان
موسسه ای برای آموزش و تولید آثار موسیقی 

و حمایت از هنرمندان در سراسر جهان است.
در همین حال با آغاز سال نو ،همایون شجریان 
با انتشار تصویری کمتر دیده شده از پدرش  که 
در کودکی همایون را در آغوش گرفته است در 
اینستاگرام، فرا رسیدن ســال نوی شمسی را 
تبریک گفت: »خداوندا چنــان کن که آرامش 
در دل و لبخند بر لب همه باشه. سال نو بر همه 
عزیزان فرخنده باد، با آرزوی تندرســتی برای 
شما نازنینان و به امید بهبودی حال پدر، در کنار 

خانواده و عزیزانتان خوش و خرم باشید.«

چهره

شهروند| »ژاپنی هایی که به شدت کار می کنند و ژاپنی 
هایی که به شدت به همدیگر احترام می گذارند « این احتمالا 
اولین تصویری است که ایرانی ها از دنیای خوشبخت چشم 
بادامی ها در ذهن شــان دارند.  ژاپن بعــد از آمریکا و چین 
سومین قدرت اقتصادی جهان است. کشوری که نرخ بیکاری 
اش منفی اســت و برای جبران کمبود نیروی کار، خارجی 
ها را استخدام می کند. کشــوری که نه نفت دارد و نه منابع 
طبیعی آن چنانی که مردمش آن را بفروشند. در مقابل تصویر 
ما ایرانی ها از خودمان چیســت؟! ... من نمی گویم، اما همه 
شما پاسخش را می دانید. حالا سال 98 سال »رونق تولید« 
نامگذاری شده است. ســالی که روی کاغذها نوشته ایم می 
خواهیم تولیدمان را پر و بال بدهیم، شغل ایجاد کنیم و حقوق 
کارگران مان چند ماه چند ماه عقب نیفتد اما این مساله چقدر 

خواسته قلبی تک تک ما ایرانی هاست؟ 
تولید ثروت در ژاپن 12 برابر ایران

تولید ناخالص داخلی ژاپن که به نوعی شاخص تولید ثروت 
است به 5 هزار میلیارد دلار می رسد. تولید ناخالص داخلی 
ایران در ســال 2018 معادل 418 میلیارد دلار بوده است. با 
این حساب ژاپن، بدون پشتوانه نفت و منابع طبیعی و تنها 
با اتکا به نیروی کار خود تقریبا 12 برابر ایران ثروت تولید می 

کند. 
احتمالا بســیاری از شــما می دانید که ســومین قدرت 
اقتصادی جهان در ســال های جنگ جهانی دوم به قدری 
فقیر بود که درآمد مردم کفاف سیر کردن شکم شان را نمی 
داد. میلیون ها ژاپنی بیکار بودند و شرایط اقتصادی بسیاری 
دشواری را می گذراندند. حالا اما، نرخ بیکاری در ژاپن منفی 
اســت و این کشــور برای تامین نیروی کار مورد نیاز خود 

خارجی ها را استخدام می کند. 
»ژاپنی هــا صرفه جو و قانع هســتند و تاکید عجیبی به 
خریدن کالاهای ژاپنی دارند.« این نکته ای است که شهرام 
شریعتی، عضو هیأت مدیره خانه اقتصاد ایران به »شهروند« 
می گوید و تاکید می کند: »رونق تولید« در ایران و پیشرفت 
اقتصادی تنها زمانی اتفاق می افتد که تک تک ما ایرانی ها از ته 

قلب مان این موضوع را »بخواهیم«! 
او معتقد است ما ایرانی ها معمولا چه در جایگاه مسئول و 
چه در جایگاه مصرف کننده شعار می دهیم. درباره مسئولان 
و سیاست های نادرست شــان که زیاد گفته و نوشته ایم اما 
ما مصرف کننده هم با پول نفت بریــز و بپاش زیادی انجام 
می دهیم. عطش کالای خارجــی داریم پولی که باید صرف 
ســرمایه گذاری و ایجاد کار شــود، صرف خریدن کالاهای 

لوکس و غیرضروری می شود که برایش تقاضا و بازار وجود 
دارد. صــرف خریدن کالاهای بنجل و چینی می شــود که 
مصرف کننده خرید آن را به کالای ایرانی ترجیح می دهد و در 
این میان هیچکس سهم خودش را در ایجاد بیکاری، در عقب 
افتادن حقوق کارگران، در به یغما رفتن منابع طبیعی و عقب 

ماندگی اقتصادمان نمی بیند. 
قحطی نیامده است

»مردم ترسیدند و تصور کردند قحطی آمده است! مدیران 
هم از پشت هر تریبونی اعلام کردند نگران نباشید تا جایی که 

دست مان برسد گوشت و مرغ خارجی وارد می کنیم« 
این جملات را علی خان محمدی، رئیس مجمع خبرگان 
کشاورزی می گوید و به »شهروند« توضیح می دهد: حتی 
تصور از دست رفتن امنیت غذایی برای مردم وحشتناک بود 
و صف های طولانی برای گرفتن گوشت منجمد و بی کیفیت 

کشیدند اما این نشد حمایت از تولید کننده و مصرف کننده.
او ادامه می دهد: ناتوانی مدیران در کنترل بازار باعث شد که 
نه تولید خیری ببیند و نه مصرف کننده. آن هم در شرایطی 
که ما هم در تولید گوشــت قرمز و هم در تولید مرغ تقریبا 

خودکفا هستیم. 
خان محمدی تاکید می کند: واردات غم انگیز گوشــت و 
مرغ بی کیفیت،   البته فسادهایی که دلار 4200 تومان ایجاد 
کرد و باعث شد که عده ای رانت خوار بر طبل واردات بکوبند. 
تولیدکنندگان ایرانی روی چه مشکلاتی تاکید 

بیشتری دارند؟
تولیدکنندگان ایرانی قوانین زائد و دست و پاگیر را یکی از 
مهمترین موانع کسب و کار خود می دانند. قوانینی که البته 
فساد آور هم شده است. شاید برایتان جالب باشد که بدانید ما 
از فرانسه که مهد قانون گذاری است، قوانین بیشتری داریم. 
ناهید تاج الدین، نماینده اصفهان در مجلس به ایسنا گفته 
است ایران در حال حاضر 11 هزار قانون دارد و در فرانسه تنها 

3 هزار و 800 قانون وجود دارد. 
قاچاق یکی دیگر از بزرگترین مشــکلات تولیدکنندگان 
ایرانی است. براساس اعلام ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، 
ایران در حال حاضر حدود 15 میلیارد دلار قاچاق کالا دارد. 
اگر میانگین درآمد سالانه نفت مان را 40 میلیارد دلار در نظر 
بگیریم در واقع چیزی معادل یک سوم پول نفت مان صرف 
قاچاق می شود. نکته دیگری که تولیدکنندگان بارها به عنوان 
مشکل شان مطرح کرده اند اعتقاد عجیب ایرانی ها به خرید 
کالای خارجی است. آنقدر که بســیاری از کالاهای ایرانی با 

مارک کالای خارجی فروخته می شود. 

سالی که خواهیم توانست بر رونق کشور بیفزاییم؛

 در جست وجوی عزم ملی
 برای تولید ملی
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برانکو ایوانکوویچ ســرمربی محبوب ســرخ ها قبل از ترک ایران نامه ای برای ایرج عرب نوشت تا بعد از 
خروجش از کشور به دست او برسد.در این نامه برانکو دیگر آن صبوری و آرامش همیشگی را نداشت و 
ظاهرا کمی با دلخوری و عصبانیت آن را تنظیم کرده و در آن از مدت طولانی که خودش و برادرش پولی 
از پرسپولیس نگرفته اند گفته است.برانکو به مدیرعامل تیمش هشدار داده که ادامه این روند برای ادامه  
همکاری او با پرسپولیس مشکل ساز خواهد شد و از مسئولان باشگاه خواسته که برای حل این مشکل 

فکری جدی بکنند.

نامه برانکو به 
باشگاه پس از 

 ترک ایران
در تنگنا هستیم!
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می دهـد  نشـان  تحقیقـات 
که خسـتگی راننـده یکی از 
عوامـل مؤثـر در بیـش از ۲۰ 
درصـد تصادفـات جـاده ای و 
بیش از یـک چهارم تصادفات 

کشـنده و جدی اسـت.

سخنرانی بســیار مهم رهبر معظم انقلاب در حرم مطهر امام رضا )ع( بازتاب گســترده ای در رسانه ها و 
شبکه های اجتماعی و صدالبته سطح جامعه داشــت. یکی از کلیدواژه های این صحبت ها واکنش رهبری 
به اظهارات اخیر برخی مسئولان در رابطه با مشکلات و تهدیدهای پیش روی کشور در سال98 بود.  رهبر 
انقلاب در این رابطه گفته اند:»برخی اظهارنظر کرده اند که این سال، سال تهدیدهاست. بنده مطلقا این را قبول 
ندارم. من معتقدم سال98 به توفیق الهی سال فرصت هاست.سال امکانات و سال گشایش است. هم چنین 
اظهارات رهبری در رابطه با خروج اروپایی ها از برجام و هم چنین توطئه و خیانت و بدعهدی آنها باعث داغ 
شدن هشتگ خنجر اروپایی شد. به دنبال این صحبت بسیار مهم خیلی زود این دو هشتگ به ترند اول توییتر 

در ایران تبدیل شد. چند توییت منتخب در همین رابطه را در زیر می خوانید:
نباید از تحریم بنالیم، از تحریم کنندگان آمریکایی و اروپایی هم نمی شود انتظار داشت. باید طرح های مقابله 
با تحریم را به صورت جدی با اتکا به نیروهای داخلی و رونق تولید ملی در سال فرصت ها دنبال کنیم.وقتی علم 
و نیرو داریم، هیچ راهی نیست که تهدیدها را برای خودمان تبدیل به فرصت کنیم.صحبت های کامل و مهم 

رهبری نشون داد که برای مشکلات راه حل های بسیار مناسب و خوبی وجود داره! مدیریتمون غلطه!
همونی که رهبر گفت: از اروپایی ها توقع خیانت باید داشت نه توقع همکاری!

داستان ها و حواشی مربوط  به حذف عادل فردوسی پور از برنامه نود هم چنان ادامه دارد. چند روز قبل پرویز 
پرستویی در پستی اینستاگرامی از ورزشکاران و هنرمندان خواست در حمایت از عادل و انتقاد به سیاست های 
رسانه ملی دیگر به برنامه های تلویزیونی نروند! منتهی این اتفاق رخ نداد... المیرا شریفی مقدم گوینده مشهور 
شبکه خبر هم  که فعالیت زیادی در توییتر دارد، به این اتفاق واکنش نشان داد و نوشت:»در حالی که پرویز 
پرستویی از هنرمندان و ورزشکاران خواسته بود اصلا در برنامه ها شرکت نکنند!!! تمام شبکه ها پر از مهمان 
شد. سعدی هم بعد از چند قرن نه دعوت شبکه خبر رو لبیک گفت و مهمان نوروزی شد« او سپس در توییت 

دیگری نوشت:»تازه آقای استیلی هم مهمان بود و عقاب آسیا عابدزاده رو هم با خودش آورد«
این توییت ها البته باعث شد بسیاری از منتقدان عملکرد صدا و سیما و طرفداران عادل حسابی از خجالت 

شریفی مقدم با کامنت های خود در بیایند و القابی تند به او نسبت بدهند. 
به هر حال توییت های این گوینده خبر از جنجالی ترین توییت های منتشر شده در روز گذشته بود. 

سیل شدید شهر آق قلا و چند شهر دیگر استان گلستان را به زیر آب برد و مردم در شبکه های اجتماعی 
در حال درست کردن کمپین در جهت کمک به هم وطنان سیل زده هستند و انتقاداتی هم از شبکه استانی 
گلستان مطرح کرده اند و تاکید دارند با اینکه کمک رسانی شروع شده منتهی هنوز در برابر مشکلات کافی 
نیست. مثل همیشه بسیاری از مردم به بهانه این بلای طبیعی و وضعیت بدی که که برای مردم این مناطق 

سیل زده ایجاد شده با نگاهی دیگر به اظهار نظر درباره این حادثه پرداختند:
یکی از خطرات بعد از سیل همیشه بیرون آومدن مارهاست. هوا گرم تر بشه این موضوع جدی تر و خطرناک 
تر میشه. این مارها هم از چوب و نی هایی بیرون اومدن که نزدیک بیمارستان پیامبر اعظم آق قلا دپو شده 
بودن!تصاویر روستا و شهرهای سیل زده رو می بینم یاد ونیز می افتم؛ اما این کجا و آن کجا! برای مردم گرفتار 

شده در سیل نگرانیم

یاشار ســلطانی روزنامه نگار در توییتر خود نوشت:»یکی از دلایل 
سیل های ویرانگر اخیر در شهرهای شمالی، نابودی روزانه  123 هکتار 
از جنگل هاست. سال 95 دولت لایحه تنفس جنگل را به مجلس برد 
و خواستار توقف برداشت از جنگل شــد« او سپس انتشار نامه های 
برخی مسئولان استان گلستان در مخالفت با این طرح در همان زمان 
انتقاداتی را نسبت به چنین مساله ای مطرح کرد. جالب اینجاست که 
بسیاری دیگر از مردم هم با وجود ابراز همدردی با مردم سیل زده در 
حال داغ کردن هشتگ تنفس جنگل هستند. توییت های انتقادی 
زیادی در برابر مســئولانی که با تنفس جنگل به هر دلیلی مخالفت 

کرده بودند منتشر می شود. 
-بالاخره کی میخوایم بر سر حفاظت از منابع محیط زیستی با هم 

متحد بشیم؟
-این ســیل می تونه تو مازندران و گیلان که درصد خراب کردن 

جنگل و محیط زیست برای شهرک و ویلا سازی بیشتره هم با شکل بدتری تکرار بشه
این سیل ناراحت کننده می تونه یکی از صدها پیامد تلخ جنگل خاری و تخریب محیط زیست باشه

این سیل نشون داد اگر جلوی خراب کردن جنگل رو نگیریم یه روز اتفاق تلخ تری می افته
چرا ما مردم که محور اصلی باید باشیم، زورمون به این آدمایی که اختلاس می کنن، زمین خواری و جنگل 

خواری می کنن نمیرسه؟ چرا نمی تونیم جلوی این فسادها رو بگیریم؟

#  تنفس_جنگل

#  98_سال_فرصتها خنجر_اروپایی وز
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 ه

#        المیرا_شریفی_مقدم #فردوسی_پور#پرویز#پرستویی

#  آق_قلا #سیل_مازندران_و_گلستان 
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